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VIII Sesja Rady Powiatu Wrocławskiego 
 

Protokół z dnia 25 września 2007 roku 
 
 
VIII Sesja Rady Powiatu Wrocławskiego odbyła się w Sali Sejmikowej Dolnośląskiego Urzędu 
Wojewódzkiego we Wrocławiu. Zgodnie z załączoną listą obecności, wzięli w niej udział 
wszyscy radni. 
Przewodniczący Rady stwierdził prawomocność zwołania obrad i otworzył VIII Sesję. Powitał 
radnych i przybyłych gości.  
 
Punkt 2   Przyjęcie porządku obrad 
Nie było wniosków dotyczących zmiany porządku sesji. 
 
Porządek obrad przyjęto jednogłośnie. 
 
Punkt 3  Przyjęcie protokołu VII Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego 
Nie wniesiono uwag do protokołu. 
 
Protokół przyjęto jednogłośnie. 
 
Punkt 4  Informacje Przewodniczącego Rady i Zarządu Powiatu Wrocławskiego 
Przewodniczący Rady zwrócił uwagę na fakt rozłoŜenia kopii artykułu z gazety „Słowo 
Polskie. Gazeta Wrocławska” dotyczącego budowy nowej siedziby Starostwa. Przewodniczący 
poinformował, Ŝe zgodnie z ustawą, przygotowującym i prowadzącym sesję jest 
przewodniczący rady i Ŝaden dokument bez jego wiedzy nie moŜe być przekazywany 
radnym. 
Starosta podziękował radnym za udział w uroczystości rozdania uczniom z terenu Powiatu 
stypendiów Rady Powiatu Wrocławskiego, która miała miejsce godzinę wcześniej w Sali 
Kolumnowej Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego. 
Następnie Starosta poinformował o mającym odbyć się 5 października br. w Kątach 
Wrocławskich spotkaniu konsultacyjnym dotyczącym uszczegółowienia Regionalnego 
Programu Operacyjnego dla Dolnego Śląska oraz omówienia procedur naboru 
i dofinansowania projektów z udziałem Marszałka Województwa Dolnośląskiego - Andrzeja 
Łosia. Starosta wyraził opinię, Ŝe rozpoczęcie tej prezentacji o godz. 1300 jest zbyt późne. 
NaleŜałoby rozpocząć ją wcześniej. 
Następnie Starosta poinformował, Ŝe w dniach: 21 – 24 października br. będzie gościła u nas 
ukraińska delegacja Rejonu śytomierskiego. Powiat ma nadzieję, Ŝe zostanie w tym czasie 
podpisana umowa o współpracy partnerskiej. 
Ponadto Starosta przekazał Radzie informację nt. podpisania aneksu do Porozumienia 
w sprawie realizacji projektu pod nazwą Ośrodek Sportów Wodnych w Mietkowie.  
 
Punkt 5  Informacja o wykonaniu budŜetu Powiatu Wrocławskiego na I półrocze 
2007 roku  
Skarbnik Powiatu Wrocławskiego Małgorzata Dreiseitel- Cieślik przekazała najistotniejsze 
informacje dotyczące dochodów i wydatków Powiatu w I półroczu 2007 roku. 
Planowane dochody - to kwota 64 946 496 zł. 
Planowane wydatki - to kwota  99 502 306 zł. 
RóŜnica pokryta będzie z nadwyŜki budŜetowej z roku ubiegłego. 
Kolejno Skarbnik przedstawiła jak kształtują się dochody z tytułu: 
wykonywania przez Powiat zadań z zakresu administracji rządowej (31%), 
dotacji celowych otrzymanych z budŜetu państwa na realizację zadań własnych (47,55%), 
subwencji (58,8%), w tym w części ogólnej (61,5%), w części wyrównawczej subwencji 
ogólnej ((50%), w  części równowaŜącej subwencji ogólnej (50%), 
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dotacji pochodzących ze środków pomocowych (100%), 
Skarbnik wyjaśniła, Ŝe szereg dochodów wpływa do Powiatu w róŜnych terminach, stąd 
w wielu działach wykonanie nie rozkłada się równomiernie.  
 
Punkt 6  Uchwała zmieniająca uchwałę nr V/43/07 z dnia 27 lutego 2007 roku 
Przewodniczacy Rady poprosił o zreferowanie projektu wicedyrektor PCPR we Wrocławiu 
G. Rutkiewicz. 
Wicedyrektor wyjaśniła, Ŝe zmiana dotyczy rozdysponowania środków finansowych 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych zaplanowanych na rok 2007. 
Spowodowana jest otrzymaniem dodatkowego limitu  PFRON, a takŜe dodatkowych środków 
w związku z rezygnacją PUP we Wrocławiu z części dofinansowania na szkolenia 
i przekwalifikowania osób niepełnosprawnych oraz brakiem indywidualnych wniosków na 
rozpoczęcie działalności gospodarczej. Całość środków Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych na rok 2007 w wysokości 1.370 142 zł. rozdysponowano zgodnie 
z potrzebami wynikającymi ze złoŜonych wniosków przez osoby niepełnosprawne. Sposób 
rozdysponowania środków uzyskał pozytywną opinię Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej 
Rady Powiatu oraz Społecznej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych. 
 
Uchwała zmieniająca uchwałę nr V/43/07 z dnia 27 lutego 2007 roku została podjęta 
jednogłośnie. 
 
Przewodniczący Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej Andrzej Jamrozik poprosił 
o pięciominutową przerwę. 
Przewodniczący Rady przychylił się do prośby. 
 
Po przerwie wznowiono obrady. 
 
Punkt 7 Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na zmianę nieruchomości 
stanowiącej własność Powiatu Wrocławskiego 
Starosta poinformował, Ŝe Powiatowy Zakład Katastralny nie moŜe juŜ sprawnie pełnić swych 
zadań statutowych ze względu na brak pomieszczeń. Dlatego teŜ jednostka ta zostanie 
przeniesiona do nowowybudowanej siedziby. Nieruchomość będąca dotychczasową siedzibą 
PZK będzie przekazana na rzecz Skarbu Państwa w zamian za 4,7 hektarową nieruchomość 
w Bielanach Wrocławskich. Transakcja nie zostanie obciąŜona Ŝadnymi kosztami.  
Starosta wniósł autopoprawkę do uchwały - wykreślenie paragrafu 2 z projektu. 
Głos zabrał radny A. Jamrozik, który w imieniu Klubu PO poinformował, Ŝe nie ma nic 
wspólnego z rozłoŜeniem przed sesją artykułu z Gazety Wrocławskiej. 
Poinformował teŜ, Ŝe Klub PO nie poprze w dniu dzisiejszym przedstawianego projektu 
uchwały. 
 
Uchwała sprawie wyraŜenia zgody na zmianę nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 
Wrocławskiego wraz z autopoprawką została podjęta większością 14 głosów przy 7 
wstrzymujących się. 
 
Punkt 8  Uchwała w sprawie pozbawienia dróg połoŜonych na terenie Gminy 
               Kobierzyce kategorii dróg powiatowych    
Wicestarosta I. Słoma wyjaśnił, Ŝe wymienione w uchwale drogi nie stanowią połączeń 
między miejscowościami będącymi siedzibami gminy z powiatem ani gmin miedzy sobą. 
Zatem zgodnie z zapisem ustawy o drogach publicznych słuŜą jedynie potrzebom lokalnym. 
Jest to powód przekazania Gminie Kobierzyce wymienionych w uchwale dróg. 
Wicestarosta poinformował, Ŝe do treści przedłoŜonego projektu wkradł się błąd.  
W paragrafie 1 w punkcie 4 zapis powinien być skrócony do określenia: „droga 1976D: 
(Królikowice) 1950D- Bąki” 
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Dyskusji nie podjęto. 
 
Uchwała w sprawie pozbawienia dróg połoŜonych na terenie Gminy Kobierzyce kategorii dróg 
powiatowych została podjęta jednogłośnie. 
 
Punkt 9  Uchwała w sprawie pozbawienia części dróg nr 1950D i 1970D  kategorii 
               dróg powiatowych     
Wicestarosta poinformował, Ŝe powodem zmiany kategorii wskazanych dróg jest konieczność 
stworzenia lepszych warunków dla realizacji inwestycji Zakładów Produkcji Modułów LG 
Philips LCD. Fragmenty tych dróg staną się drogami publicznymi kategorii wojewódzkiej. 
Dyskusji nie podjęto. 
 
Uchwała w sprawie pozbawienia części dróg nr 1950D i 1970D  kategorii  dróg powiatowych 
została podjęta jednogłośnie. 
 
 Punkt 10  Uchwała o likwidacji Domu Dziecka w Kątach Wrocławskich 
Starosta przypomniał o negocjacjach, jakie prowadzone były w sprawie przejęcia placówki. 
Znaleziono podmiot, który spełnia wymagania stawiane przez Zarząd. Podmiotem tym jest 
Caritas. Po pozytywnym zakończeniu negocjacji moŜliwe będzie postawienie Domu Dziecka 
w stan likwidacji. 
Następnie Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – radna L. Reps bardzo 
dokładnie przedstawiła działania, jakie były podejmowane przez Zarząd, omówiła rozmowy 
(równieŜ z pracownikami likwidowanej placówki), jakie prowadzili przedstawiciele Komisji po 
zaznajomieniu się z istniejącą w placówce sytuacją. Jako podmiot prowadzący wskazano 
Caritas, który jest instytucją gwarantującą sprawną opiekę i dysponującą odpowiednimi 
środkami finansowymi. 
Po przeprowadzeniu inwentaryzacji przez osobę do tego powołaną przez Starostę, nastąpi 
przekazanie placówki. Caritas zobowiązał się do prowadzenia całodobowej wielofunkcyjnej 
placówki opiekuńczo - wychowawczej z zachowaniem limitu wychowanków, w istniejącej 
bazie lokalowej, z zachowaniem standardu świadczonych usług. Dodatkowo na terenie 
placówki zachowane zostanie mieszkanie chronione. 
Następnie głos zabrała radna L. Jaroń, która wyraziła słowa uznania dla rzetelnie 
przeprowadzonych negocjacji i pozytywnie odniosła się do efektów, jakie Zarząd uzyskał 
w wyniku rozmów z Caritas. 
 
Uchwałę o likwidacji Domu Dziecka w Kątach Wrocławskich podjęto jednogłośnie.  
 
Punkt 11 Uchwała w sprawie wieloletniego programu inwestycyjnego 
Starosta wyjaśnił, Ŝe w związku z trudnością wykonywania zadań przez jednostki i wydziały 
Starostwa uznano, Ŝe najlepszą formą polepszenia warunków pracy jest budowa nowej 
siedziby, a nie remont starego budynku. Ma to uzasadnienie ekonomicznie oraz 
zdecydowanie skróci czas realizacji inwestycji. Budowę nowej siedziby zaplanowano 
na działce obok istniejącego budynku przy ul. Kościuszki. 
Radny Z. Sieja stwierdził, Ŝe istotnie budowa jest lepszym wyjściem niŜ remont, jednak na 
sesji uchwalającej budŜet zapisano remont siedziby. Zdaniem radnego naleŜy wstrzymać się 
z budową i raz jeszcze przeanalizować róŜne inne moŜliwości pozyskania siedziby. 
Następnie radny Chmurzyński zwrócił się z zapytaniem, jaką obecnie powierzchnią dysponuje 
Starostwo i jaką powierzchnię zyska się w przyszłości poprzez remont. 
Starosta wyjaśnił, Ŝe obecnie mamy 4 tys. m2, będzie 7 tys. m2 i moŜliwość zwiększenia 
powierzchni do celów właściwej obsługi petentów.  
 
Uchwałę w sprawie wieloletniego programu inwestycyjnego przyjęto 14 głosami przy 7 
głosach wstrzymujących się. 
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Punkt 12  Uchwała w sprawie zmian budŜetu Powiatu Wrocławskiego  
                 na rok 2007 
 
Skarbnik Powiatu wyjaśniła, Ŝe następuje zwiększenie dochodów m. in. z tytułu: 
 - odsetek bankowych, 
 - subwencji oświatowej,  
 - opłat komunikacyjnych, 
 - naleŜności z innych powiatów za dzieci przebywające w rodzinach zastępczych, 
 - dotacji z Terenowego Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych na wprowadzenie 
oprogramowania niezbędnego do prowadzenia działań związanych z ochroną gruntów, 
 - ponadplanowych dochodów. 
Zwiększenia wydatków dotyczą m. in.  
 - wydatków Starostwa, 
 - wydatków Wydziału Komunikacji - druki, tablice, 
 - wydatków Domu Dziecka w Kątach Wrocławskich, 
 - wydatków na rzecz rodzin zastępczych, 
 - wydatków Powiatowego Zespołu Szkół nr 1 i nr 3, 
 - wydatków MłodzieŜowego Ośrodka Wychowawczego w Sobótce, 
 - wydatków na remont dachu w Poradni Psychologiczno - Pedagogicznej w Sobótce. 
Ponadto Skarbnik przypomniała o konieczności uwzględnienia autopoprawki Zarządu, którą 
radni otrzymali w uzupełnieniu materiałów sesyjnych. Polega ona na wprowadzeniu środków 
na wypłaty dla pracowników socjalnych, za matury dla nauczycieli oraz dla rodzin 
zastępczych z tytułu sprawowania opieki nad dziećmi. Są to pieniądze przekazane przez 
Wojewodę oraz z ministerstwa. 
Dodatkowo planuje się zwiększenie środków o kwotę 71.000,- zł przekazaną przez Gminę 
Długołęka na opracowanie mapy numerycznej . 
 
Uchwała w sprawie zmian budŜetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2007 wraz ze zgłoszoną 
autopoprawką została podjęta jednogłośnie. 
 
Punkt 13  Interpelacje i zapytania  
 
Przewodniczący Rady poinformował, ze wpłynęła interpelacja radnej Jaroń w sprawie drogi 
w Kiełczowie, na którą radna otrzymała odpowiedź na piśmie. 
 
Punkt 14  Wnioski i oświadczenia 
 
W tym punkcie radni nie zgłosili Ŝadnych wniosków ani oświadczeń. 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął VIII Sesję Rady Powiatu 
Wrocławskiego. 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziły: 
Małgorzata Cybulska 
Monika Kłodnicka 
 
  


